

## Mötesanteckningar RPO Medicinsk diagnostik inkl. bilagor

Datum	2023-09-06	
Tid	Kl. 13:00-16:30	
Plats	Via Zoom ( <i>se inbjudan och länk i Outlook</i> )	
Närvarande	Lena Bergvin Lundqvist, (LB) ordf. Liselotte Joelsson, (LJ) processtöd Fredrik Enlund (FE) Andreas Käll (AK) Erik Portelius (EP) Johan Blomma (JB) Oskar Löfgren (OL) Birgitta Clinchy (BM)	RÖ RÖ RKL RÖ RJL RÖ RJL NPO MD
Frånvarande	Martin Jakub (MJ)	RKL

### Inledande möte – Labchefsdialog

Ordföranden hälsar välkommen till uppstartsdialogen inför hösten 2023. Vi beslutar gemensamt tågordningen för dagens möte som har fokus på statusrapporter utifrån nuvarande handlingsplan

### Statusrapporter utifrån handlingsplanen

#### Kompetensförsörjning inkl. återrapport från mötet gällande HR nätverk (AK)

AK återkopplar att det varit svårt att få till ett möte för dialogen med HR och har idag innan mötet frågat om LJ som processtöd kan ansvara för kommande mötesbokning. Det är angeläget att cheferna tillsammans med resp.HR ansvarig kan träffas i närtid.

Ordföranden efterfrågar vad tidigare samverkan med HR innefattat och får återberättat att tidigare samarbeten inkluderat ett gediget försök till att göra en gemensam rekrytering till SÖSR inom KITM vilket dock inte gav förväntat resultat. Detta berodde inte på avsaknad av samverkan eller engagemang från inblandade utan helt enkelt var att ingen lämplig kandidat sökte tjänsten. Det som framkom som lösning i anställning var att medarbetaren måste vara anställd i en region dvs ha en huvudman och bli utlånad till de övriga. HR har också bistått med att få till den nu aktuella delade läkartjänsten inom Klinisk Kemi där RJL och RÖ delar lika med tjänstgöringstiden i resp. region, samt på patologen där en patolog delar sin tjänst mellan RKL och RÖ.

Viktigt inför mötet är att komma ihåg är att cheferna inte har något specifikt uppdrag till HR. men de vill träffas för att de ser ett behov av att de finns med framåt både gällande gemensamma anställningar, frågor om avtal osv.

#### Beslut

- LJ skickar ut mötesförfrågan till chefer och deras resp. HR inom SÖSR
- Cheferna tar fram innehåll för dialogen

### Uppdraget ökad samverkan inom patologi - info ang. heldagen 14/9 (AK)

- Dialog inleds med en ”recap” gällande uppdraget från RSL och vårddirektörerna. Samt en statusrapport över nuläget av de Intraprenad och överskottsdiagnostik ersättningar som är aktuella i resp. region. På mötet förs också en dialog gällande fördelar och nackdelar cheferna ser utifrån detta.
- Den 14/9 sker ett heldagsmöte i Linköping med tema ökad samverkan dit cheferna har bjudit in Patologiansvariga samt ansvariga för molekylärdiagnostiken inom SÖSR. Andreas presenterar kort syftet för resp. grupp

#### Syfte Patologi:

- Att chefer träffas och lär känna varandra inför framtida samverkan.
- Att diskutera uppdrag från SÖSR 2022 för att gemensamt komma fram till:
- Kortsiktiga mål/prioriterade områden att arbeta med
- Former/struktur för att lösa uppdraget
- Roller/resurser
- Besluta om kommande aktiviteter under hösten

#### Syfte Molekylärbiologi:

- Att chefer träffas och lär känna varandra inför framtida samverkan.
- Redovisning av strategier/mål/roadmap för verksamheten på respektive region
- Diskutera möjligheter till samverkan och en gemensam SÖSR strategi för framtiden.

#### Beslut

Uppdrag till Patologiansvarigas fortsatta arbete för en ökad samverkan inom SÖSR bör inte innefatta ersättningsmodeller utan fokusera på deluppdrag 2. I uppdraget från RSL ansvarar därför Labcheferna själva för att hantera denna del 1 i uppdraget.

### Val av representant till RCC/ RPO Cancer från klinisk patologi (AK, FE, EP)

**Ärende för beslut** Hanna Kälvegren verksamhetschef från Klinisk Patologi i Region Östergötland har visat intresse för uppdraget att ersätta Anna Boden.

- Ordf. Mia Hällros har i detta skriftligen meddelat att RAG Patologi godkänner att vi inom RPO Medicinsk Diagnostik utser Hanna Kälvegren som representant till RCC/RPO Cancer.

#### Beslut

RPO ordföranden och samtliga Labchefer ger sitt bifall till att utse Hanna Kälvegren i uppdraget att representera Medicinsk diagnostik, Klinisk Patologi som adjungerad till RCC/ RPO Cancer.

## Sammanfattning och avslut

Ordf. tackar för statusrapporteringen och meddelar att vi tar en kort paus innan återsamling sker i RPO Medicinsk diagnostiks gemensamma möte

#### *Kommentarer efter mötet:*

- FE meddelade AK och LJ på mejl att han önskar att gänget från RAG Molekylärdiagnostik som deltar på heldagsaktiviteten 14/9 också får uppdraget att ta med vad som händer nationellt inom området
- Lotta mottog aktuella e-postadresser till HR nätverkets representanter först den 14/9 men har därefter sänt ut ett antal datumförslag till berörda deltagare.

**Komplettering efter mötet:** Mötet med HR är inbokat till 2023-10-16 kl. 1300

## Inledning av ordinarie möte med RPO Medicinsk Diagnostik

Ordföranden hälsar alla välkomna till höstens första gemensamma RPO möte och meddelar att röntgenchef från RKL (MA) är förhindrad att delta

- Information delges samtliga att informationspunkterna från RSL och Kunskapsrådets möten utgår eftersom inget nytt finns att återrapportera.
- Gemensam dagordning fastslås och inga övriga frågor lyfts in av ledamöterna.
- Föregående minnesanteckningar godkänns och läggs till handlingarna.

### Informationspunkter:

#### 1. Nationellt programområde Medicinsk Diagnostik (NPO-MD)

Birgitta börjar med att meddela att det varit uppehåll i möten sedan sista statusrapporten 15/6 men att de haft ett möte i morse och även har en heldag i Stockholm om 14 dagar inplanerat.

##### **Statusrapport från nuvarande insatsområden**

Inom insatsområdet **blodförsörjning** jobbas det på en hel del och NAG har samlat in information från samtliga regioner. Resultatsammanställningen ska föredras på ett nationellt möte i Linköping inom kort

När det gäller insatsområdet **strukturerad vårddokumentation- kodverk** har NPO Medicinsk diagnostik medvetet valt att begränsa området till att nu enbart inkludera kodning inom Mikrobiologen eftersom behovet där ses som störst.

**I övrigt** Birgitta berättar att som representant i NPO ingår det att vara delaktig i remissvar. De senaste remisserna som NPO MD gemensamt har besvarat är gällande:

- Omhändertagande av den akut sjuke patienten
- Databaserad Primärvård

Inom bild- och funktionsmedicin finns stort behov av att gå vidare med att upphandla ett nationellt centralt beslutstöd till remittenterna inom radiologi och fysiologi vilket också varit ett tidigare insatsområde i NPO MD där då en tillfälligt NAG var tillsatt. Men efter avslutad förstudie och beslut om att genomföra en gemensam nationell upphandling via Inera utvecklades gruppen. BC meddelar idag att Inera tagit ett nytt beslut och kommer utföra en fördjupad förstudie, innan de kan gå vidare i ärendet. Enligt uppgift är någon från SÖSR inbjuden att delta (vi saknar dock alla namn på denne representant)

**Kommentar och inspel från LJ och övriga röntgenchefer till BC.** Detta beslut från Inera innebär med all sannolikhet att samtliga VC inom radiologin nationellt återigen behöver söka dispens hos Statens strålskyddsmyndighet (SSM) eftersom den nuvarande dispensen endast sträcker sig fram till 31/12 2023.

### Beslut

NPO representant återkommer med svar på

- Vem det är från SÖSR som kommer ingå i förstudiearbetet på Inera gällande Centralt beslutstöd
- Om samma upplägg som tidigare år ska gälla, dvs att VGR går först med en ansökan om dispens och efter beslut får övriga del av materialet så att de endast behöver sända in det till SSM.

BC fortsätter sin statusrapporteringen och meddelar att Carl Backman hälsar att han kommer föreläsa i ämnet IGuide (beslutsstöd för remittenterna) under röntgenveckan.

OL kompletterar med att återberätta den resa RJL gjort med IGuide och att pilotprojektet avslutades innan breddinförande pga. övergång från ROS (Remiss och svar) till BOS (beställning och svar) vilket egentligen omöjliggjorde fortsatt arbete med breddinföra ett mycket omtyckt program.

### Övrig fråga från Processtöd till BC

Har NPO beslutat eller infört några nya insatsområden 2023? Hemsidan är nämligen inte uppdaterad. RPO saknar därför officiell information tex. om Strålningsfysik kommer bli en NAG under Medicinsk Diagnostik eller ha en annan hemvist i kunskapsstyrningen nationellt.

**Beslut:** NPO representant återkommer i ärendet

### Ordföranden tackar BC för en bra statusrapportering.

*Kommentar efter avslutat möte:* Lotta var på nätverksträff med SÖSR alla processtöd och fick då veta att NPO presenterar sin VP med deadline i mars varje år, och först därefter kommer vi få vetskap om de insatsområden som är nya för 2024, dock är det kanske så att BC får förhandsinformation i detta arbete.

Vid intresse återfinns här nedan länken till kunskapsstyrningen NPO Medicinsk diagnostik:  
<https://kunskapsstyrningvard.se/kunskapsstyrningvard/programomradenochsamverkansgrupper/nationellaprogramomraden/npomedicinskdiagnostik.56446.html>

## 2. Regionalt programområde Medicinsk Diagnostik RPO (LB/LJ)

### Genomgång av Aktuell Handlingsplan 2023

Uppstart med Kunskapsområdet Diagnostik och Sinnen är den 25/9 och där kommer resp. ordföranden från RPO presentera ev. kompletteringar som är gjorda sedan sist (läs maj 2023)

#### Beslut

Vi kompletterar handlingsplanen 2023 med små uppföljningskommentarer från resp. chefsmöten idag (vänligen se Bilaga 1)

### Dialog och beslut om RPO Handlingsplan 2024

Handlingsplanen inför nästa år ska färdigställas och godkännas i RPO senast en vecka innan KR mötet den 15/11. Frågeställning idag är:

- Hur vi formar vi bäst den nya handlingsplanen utifrån –Vad ska vi och vad vill vi följas upp på framåt?

#### Beslut:

Resp. Chefsgrupp ansvarar för att revidera handlingsplanen senast den 4/10 och sänder in sina förslag till [Liselotte.Joelsson@regionostergotland.se](mailto:Liselotte.Joelsson@regionostergotland.se)

Labcheferna meddelar att de gärna tar den dialogen med Lotta redan på heldagsmötet 14/9

### Dialog om Agenda/Tema nästa digitala forum den 13/10?

Lotta presenterar ett upplägg till digitalt forum på heldagen den 13/10 och ledamöterna ger sitt bifall på förslag efter att ha diskuterat olika förslag på föredragare och innehåll

#### Beslut:

- Gemensamt överenskommer vi om att be ordf. för RAG Molekylärdiagnostik Tobias Strid förbereda en enklare presentation utifrån hans nyetablerade verksamhet Precisionsmedicinsk

Laboratorium. Hans uppdrag i GMC och i förändringsarbetet som pågår i RAG.

- Johan Blomma får i uppdrag att höra med Håkan Gustafsson på CMIV om han kan komma för att presentera AI på digitalt forum.
- Vi kommer som förberedelse inför digitalt forum denna gång be samtliga RAG ordf. att besvara följande frågor och utifrån svaren redovisa detta på mötet.
  - 2–3 positiva resultat/områden från året,
  - 1–2 största utmaningarna de har att komma framåt i mål/åtgärder
  - 1–3 saker de skulle önska genomföra framåt och som för SÖSR närmre de patientlöften som finns/hjälper SÖSR i effektivitet

I fortsatt dialog om vårt inplanerade heldagsmöte i Linköping fattar vi gemensamt beslut om att ändra detta till ett digitalt möte med program endast under förmiddagen, Lotta kommer ändra inbokningen i samband med att kallelsen går ut till RPO ledamöter samt till RAG ordföranden.

### Övrigt

Andreas nämner kort aktuellt från styrgruppsmötet med OECI den Cancerackrediteringsprocess Region Östergötland förbereder för fullt och där målbilden är tydlig dvs vi kommer ha ett Cancer center i framtiden.

## Sammanfattning och avslut på det gemensamma mötet

Ordf. tackar alla för dagens gemensamma möte och Lotta meddelar att nästkommande möte för RPO MD kommer bokas om efter deltagarnas önskemål.

Mötet med blir på förmiddagen 08.00 till 12.00 den 231013.

## Inledning av Röntgenchefsdialog

Ordföranden hälsar återigen kvarvarande ledamöter från Röntgen välkomna till uppstartsdialog efter sommarens uppehåll i RPO arbetet. Idag saknas tyvärr MA som är förhindrad att delta

### Statusrapporter från handlingsplanen

#### Förstudien informations-och bilddelning inom radiologin

Lotta informerar att hon varit i kontakt med nya ordf. i RSG Information- och Juridik Victoria Berglund som meddelat att hon med kollegor gärna träffar röntgencheferna i dialog.

På frågan vad nästa steg är så förmedlar röntgencheferna att steg 1 är att få till mötet med Jurist och först därefter ta tag i IT/teknikspåret igen som nu ses som ett mindre steg än tidigare eftersom tiden gått sedan uppstart av denna förstudie

Cheferna lyfter även behov av att ha en egen ev. RAG Röntgen IT alt. dedikerade resurser i ett nätverk inom SÖSR motsvarande det labcheferna har. Cheferna menar att det vore värdefullt för dem i många gemensamma frågor framåt.

### Beslut

Röntgencheferna tar efter mötet fram alternativa datumförslag och synkar dem med Martin. Därefter meddelas Lotta som i sin tur efterhör med Veronica om hon med kollegor kan träffa röntgencheferna föreslagna datum

### Komplettering efter mötet:

Framtagna datum var inte möjliga för RSG Informations och Juridik nytt försök görs

### Utredningen gällande PETCT/inkl. Cyklotron behov inom SÖSR.

Kort dialog om att arbetet flyter på och att det verkar gå bättre nu med fler sakkunniga på plats i arbetsgruppen och att omtaget med att ta med sakkunniga från cyklotronen, fastighetsrepresentanter var ett klokt beslut. I dialog uppger cheferna att detta konkretiserar också komplexiteten i uppdraget. Planen tills vidare ligger fast och RAG Nuklearmedicins ordförande Edyta Johansson kommer att leverera en slutrapport till RPO, inför mötet 13/10.

Övrigt att infoga i minnesanteckningarna var att samverkan fungerar Jönköpings medarbetare har varit uppe i Linköping för att lära sig bereda gallium, vilket spar in tid i verksamheten.

#### Beslut:

Vi avsätter tid på oktobermötet för slutredovisningen.

**Komplettering efter mötet** Edyta Johansson som ansvarat för uppdraget bjuds in till röntgenchefsdialogen 2023-10-13

### Uppstart RAG Radiologi under hösten 2023

Bengt Noren har överlämnat samordningsansvaret för organnätverken till Per Hinze. LJ har inlett kontakt med honom och de har planerat in att träffas i september. Datum inte fastställt vid dagens möte och röntgencheferna framför behov av att mötet bör prioriteras så att vi kommer vidare med att etablera dem som RAG.

Frågan lyfts om vi borde bjuda in alla sammankallande för organnätverken alt Per Hinze till nästkommande digitalt forum den 13/10 för att uppnå ett mer balanserat möte eftersom RAG från Laboratoriemedicin dominerar i antal. men gemensamt landar vi i att vi behöver värna om läkarnas tid.

#### Beslut

Vi överenskommer vikten av att värna våra läkares tid, vilket innebär att vi avvaktar med att inkl organnätverken i digitalt forum. I höst. Planen nu är att göra det till nästkommande tillfälle.

- LJ kontaktar Per Hinze för att få till en snabb uppstart och meddelar cheferna resultat.

## Övrigt

### Dialog och åtgärder utifrån LEX Maria ärende

Gemensam dialog om ett gemensamt Lex Maria ärende RJL/RÖ  
Det handlar om en anmälan gällande oklarheter som uppstått när en MR undersökning skulle utföras under jourtid i RJL, där personalen hade behövs ringa in på scoutbasis eftersom det inte fanns något beslut på att patienten skulle transporteras till Universitetssjukhuset för vidare vård.

#### Beslut

Oskar och Johan kommer tillsammans med Martin lösa detta mejl ledes och tillsammans göra ett Statement från Radiologin om vad det är som gäller inom SÖSR

### Övrig fråga från Lotta gällande MQR – Kvalitetsregister för mammografiscreening

Lotta frågar om röntgencheferna har påbörjat samverkan med Björn Forsberg eftersom de givit uppdraget att representera dem i RPO Cancer och i NAM Nationell arbetsgrupp för Mammografiscreening.

**Svaret är att** de har planen att adjungera in honom till röntgenchefsmöten framåt.

### Status på införandet av MQR i regionerna

- RÖ har startat i skarpt läge och ifrågasätter nu arbetssätt och kostnad
- RJL inte startat ännu, OL tror prel. feb 2024
- RKL eftersom Martin inte deltar är status okänt

I dialog framkommer det att MQR innebär en stor kostnad för röntgenklinikerna inom SÖSR. JB nämner att det förutom uppstartskostnader licens mm kostar det ca 10kr/per patient. Dessutom krävs det att röntgenklinikens personal manuellt behöver koda varje patient för att detta kvalitetsregister ska fungera, vilket cheferna inte uppfattat då de fick information om vad denna automatiska överföring till kvalitetsregistret skulle innefatta

**Frågeställningar lyfta i mötet:**

Kan vi välja att avstå att delta i detta? och vill vi göra det?

Hur länge är vårt gemensamt tecknade avtal i SÖSR bindande.

Vad skulle egentligen utlovad automatisering medföra för nyttor?

**Beslut**

Vi löser inte detta vid dagens möte men är överens om att vi behöver även i RPO bevaka ärendet framåt

- JB tar fram fakta över kostnader och vilken extra belastning på egen personal detta inneburit
- OL bjuder in Björn Forsberg till nästkommande röntgenchefsmöte den 18/9

Oskar lyfter att AI som vi hade dialog om vid förra mötet nu är tema på årets röntgenvecka, vilket blir spännande att kunna återkoppla till vid ett senare RPO möte

**Sammanfattning och avslut**

Ordf. tackar Röntgencheferna för statusrapporteringen och givande dialoger under denna eftermiddag.